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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 26. juli 2011 stillet mig følgende spørgsmål 186
alm. del, stillet efter ønske fra Per Clausen (EL), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 186:

"Ministeren bedes redegøre for, hvilke undersøgelser ministeriet vil gennemføre, 
før man eventuelt giver tilladelse til at gennemføre boringer efter gas fra skiferlag, 
og hvorfor man ikke gennemførte disse undersøgelser, før ministeriet gav 
indvindingstilladelse til to firmaer til at indvinde gas fra skiferlag i Nordjylland og 
Nordsjælland.”

Svar:

Som det fremgår af mine svar på spørgsmål 184 og 185, har selskaberne bag de tre 
tilladelser til efterforskning og indvinding af kulbrinter, hvor efterforskningsmålet er 
naturgas i skiferlag i undergrunden, endnu ikke besluttet, om de vil udføre en efter-
forskningsboring. Desuden fremgår, at der ikke er givet godkendelse til iværksættelse 
af indvinding af naturgas i medfør af de tre tilladelser. 

Såfremt selskaberne beslutter sig for at gennemføre en efterforskningsboring, skal de 
udarbejde ansøgningsmateriale, som dokumenterer, at en sådan boring kan gen-
nemføres fuldt forsvarligt. Dette forventer jeg vil ske i tæt dialog mellem selskaberne 
og de myndigheder, som skal udarbejde de nødvendige tilladelser for udførelse af en 
sådan efterforskningsboring.

Energistyrelsen følger den teknologiske udvikling og de miljømæssige erfaringer, an-
dre EU-lande gør sig med hensyn til en fuld forsvarlig gennemførelse af en sådan ef-
terforskningsboring.

Hvorledes en eventuel kommende efterforskningsboring kan gennemføres fuldt for-
svarligt knytter sig blandt andet til de geologiske forhold på en given konkret lokalitet, 
hvorfor en vurdering heraf må afvente udpegning af en eventuel konkret borelokalitet.

Med venlig hilsen
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